



## Kitchen and Burn Hazards Preschool and Daycare

Thank you for being part of the First Nations Emergency Services Society (FNESS) and Indigenous Services Canada (ISC) team, bringing lifesaving fire safety information to children and their families. Sadly, fire losses (e.g., deaths, injuries, and destruction of property) in First Nation communities, particularly those on remote First Nation communities, far exceed those in comparable off-reserve communities. But together, through education and other fire prevention practices, we can begin to change that.

### **For Students**

#### Hot and Not Hot Activity

This activity teaches children how to identify fire safety and burn hazards by using images to prompt discussion. There are questions and answers on the back of the card to aid you. We suggest you laminate the picture cards.

The “Cool a Burn” card teaches children how to respond to a burn by putting a burn in cool water.

The “Smoke Alarm” card introduces children to the purpose of a smoke alarm, and the importance of evacuating the house when they hear the sound.

*We suggest you gather the children in a group, mix up the cards and show them to the children one at a time, asking the questions that are on the back of each picture card.*

### **For Families**

#### Cooking Safety Handouts – Poster and Safety Sheet

These family *Cooking Safety Handouts* highlights the fire related dangers surrounding cooking and the importance of paying attention to cooking safety practices. Adults play a significant leadership role in this regard to ensure they and their families are safe.

*Provide a copy of the Poster and Cooking Safety Sheet to your students and ask them to give it to their parents/caregivers.*



## Cuisine et risques de brûlures Préscolaire et garderie

Merci de faire partie de l'équipe de la Société de services d'urgence des Premières Nations et Services aux Autochtones Canada (SAC), qui communique aux enfants et à leurs familles de l'information sur la sécurité incendie qui peut sauver des vies. Malheureusement, les pertes dues aux incendies (décès, blessures et destruction de biens) dans les communautés des Premières Nations, en particulier les communautés éloignées, dépassent de loin celles des communautés comparables situées en dehors des réserves. Cependant, ensemble, grâce à la sensibilisation et à d'autres pratiques de prévention des incendies, nous pouvons nous attaquer à ce problème.

### **Pour les élèves**

Activité Chaud ou Pas chaud

Dans le cadre de cette activité, les enfants apprennent à identifier les risques d'incendies ou de brûlures en utilisant des images pour susciter la discussion. Pour vous aider, des questions et réponses sont inscrites au verso des cartes. Nous vous suggérons de plastifier les cartes.

La carte « Refroidir une brûlure » montre aux enfants qu'il faut réagir à une brûlure en la mettant sous l'eau froide.

La carte « Détecteur de fumée » présente aux enfants à quoi sert un détecteur de fumée et l'importance d'évacuer la maison lorsqu'ils entendent l'alarme.

*Nous vous suggérons de réunir les enfants en groupe, de mélanger les cartes et de leur montrer les cartes une par une en posant les questions inscrites au verso.*

### **Pour les familles**

Documents de Cuisiner en toute sécurité — Affiche et feuille d'information sur la sécurité

Les documents de Cuisiner en toute sécurité destinés aux familles mettent l'accent sur les risques d'incendie lorsque l'on cuisine et l'importance de prêter attention aux mesures de sécurité à prendre dans la cuisine. Les adultes ont un rôle de premier plan à jouer à cet égard pour s'assurer que leur famille et eux-mêmes ne courent aucun danger.

*Fournir une copie de l'affiche et de la feuille Cuisiner en toute sécurité à vos élèves et demander-leur de remettre les documents à leurs parents/gardiens.*